
numura:
Pašvaldība savu policiju neatdos (2. Ipp.) 

^  Neizpētītā pētnieks Jānis Ligers (3. Ipp.) 
Ielūdz uz svētku koncertu (4. Ipp.)

"Siltumepopeja" turpinās
Beidzot Salaspils pašvaldības saucienu tuksnesi (t.i., valdības 

gaiteņos) ir sadzirdējuši Gorbunova un Jurkāna kungi, kuru pieslēgšanās 
šai problēmai vieš cerības. Taču a/s La-Si ir atteikusies piegādāt Salaspilij 
siltumenerģiju, jo  a/s Latvenergo pieprasa iepriekšēju samaksu - 
aptuveni Ls 165.000. A/s La-Si ir pārtraukusi līgumattiecības ar Salaspils 
domi, kura tādēļ nolēma nodot siltumpiegādātāja funkcijas pašvaldības 
uzņēmumam Salaspils siltums. Neilgi pirms avīzes numura slēgšanas 
ceturtdien Salaspilī ieradās Ernests Jurkāns - valsts komisijas par 
apkures nodrošināšanu valstī priekšsēdētājs, Latvenergo elektrostaciju 
direktors I. Stuklis un TEC-2 direktors V. Stepanovs. Šie kungi 
apmeklēja gan jauno katlumāju, gan atomreaktoru un sēdās pie sarunu 
galda. Cerēsim, ka veselais saprāts gūs virsroku. Q

Inga REČA

“LAI STEIDZ IKVIENS - 
CIK VAR UN PROT - 

ŠAI ZEMEI SAVU TIESU DOT!”
/ L.Breikšs/

Sveicam visus salaspiliešus Latvijas 
Republikas proklamēšanas dienā!

Salaspils pilsētas dome

NORĒĶINI AR TEC-2 LAIKA PERIODĀ NO 1.04.1994. 
LĪDZ 1.11.1996.(1.

Datums TEC-2 Piestādītie Pārskaitīts Parāds

1994.gads

Gcal rēķini
Summa

TEC-2 uz
perioda
beigām

1.04.-31.12.
1995.gads

80.595 775.643,27 151.780,- 623.863,27

Jan. 20.249,20 185.178,93 80.000,- 729.042,20
Febr. 16.689,43 152.624,83 53.700,- 827.967,03
Marts 18.091 142.656,30 33.300,- 937.323,33
Apr. 12.719 113.307,31 200.000,- 850.630,64
Maijs 7.564 69.172,78 80.000,- 839.803,42
Jūn. 2.354 21.527,33 200.000,- 661.330,75
Jūl. ■ - - 50.000,- 611.330,75
Aug. g |||||g -  ; 90.000.- 521.330,75
Sept. - -  . 61.306,75

/akts/
460.024,-

Okt. 2.744 28.428,94 61.306,75
/akts/

427.146,19

Nov. 17.959 183.039,56 61.306,75 548.879,-
iillli li- ii i s i /akts/
Dec. 22.261 227.213,65 61.306,74 684.785,91
' t t V :  t ;#  it ? t i i l |  i  - /akts/
ti  t f i - . t : . ;  v p ;  ■■M:':'/' 30.000,-

1996. gads
/pārskaitījums/

Janv. 24.243 247.188,51 70.000,- 861.974,42
Febr. 23.892 243.659,95 50.000,- 1.055.634,37
Mart. 19.558 199.336,78 70.000,- 1.184.971,15
Apr. 8.320 84.763,18 110.000,- 1.159.734,33
Maijs g iptjjijjjt - 140.000,- 1.019.734,33
Jūn. ■ i ;  *1 - 1.019.734,33
Jūl. - : • - • 20.000,- 999.734,33
Aug. - - - 999.734,33
Sept. - - 90.734,33 909.000,-

KOPĀ 2.673.741,32 1.764.741,32 66%

___________________________________________ PILSĒTĀ

GADSIMTA NOTIKUMS
Domāju, ka nepārspīlēju, tā 

apgalvodama, jo beidzamo 50 
gadu laikā uzcelts noteikti nav 
neviens, bet trešās brīvvalsts laikā 
- uz vienas rokas pirkstiem sa
skaitāmi dievnami. Arī tik daudz 
automašīnu un autobusu Salaspils 
centrālajā - Rīgas ielā, kā arī pašas 
jaunās katoļu baznīcas apkārtnē, 
un tik daudz ļaužu vienkop es 
Salaspilī nebiju redzējusi vispār. 
Cilvēki lēsa, ka sapulcējušies ir ap 
3 tūkstošiem, bet cik bija to, kuri 
līdz baznīcai atnāca, bet, sapratuši, 
ka šoreiz iekšā tikt nebūs iespē
jams, aizgāja mājās?..

... Un tad jau tas notika - 1996. 
gada 10. novembrī pulksten trijos 
dienā pirmo reizi ieskanējās Svētā 
Rožukroņa Karalienes dievnama 
zvans. Salaspilī šis ir pirmais ka
toļticīgo dievnams un pagaidām 
arī - vienīgais pilsētā. Svētku diev
kalpojums, pēc arhibīskapa met
ropolīta Jāņa Pujata vārdiem, sā

Šrēderam un Lai
mai B aitiņai, Rutas 
Krūzkopas vadīta
jam arhitektu biro
jam GRAF-X, celt
niecības darbu va
dītājam  Pēterim  
Rimšam, m āksli
niekam Ģirtam 
Burvim, Jāņa Rasu- 
ma vadītajai celt
nieku brigādei, visu 
darbu koordinato
ram un katoļu drau
dzes priekšniekam 
Bonifācijam Kiv- 
kucānam. Un, pro
tams, galvenajam 
sponsoram - Boni- 
fācija fondam no 
Vācijas. Taču vis
lielākā pateicība - 
Dievam, ka Viņš šo 
cilvēku darbu svētī
jis un ļāvis dievna

Pirmoreiz pēc vairāk nekā pusgadsimta 
Salaspilī ieskanas baznīcas zvans...

kās ar laicīgo mītiņu, kurā viņš 
pieminēja visus tos cilvēkus un 
organizācijas, bez kuru roku un 
prātu pielikšanas šis dievnams 
nebūtu tapis. Savs paldies tika gan 
domes priekšsēdētājam  Jurim 
Putniņam, gan arhitektiem Jānim

garīgo dziesmu programma.

mu uzcelt tik īsā (viena gada) lai
kā. Lai gan visi darbi vēl nav pa
beigti - galvenokārt apdare un ap
kārtnes ierīkošana, - tas netraucēs 
Salaspils katoļticīgajiem apmeklēt 
savu dievnamu, nevis mērot ceļu 
uz Rīgas dievnamiem. Lai arī pa

gaidām Salaspilij nebūs pastāvīga, 
šeit pat dzīvojoša priestera, garīgo 
aprūpi veiks prāvests Konstantīns 
Bojārs. □

Inga REČA

Dievkalpojumi ar Sv.Misi 
notiks IK DIENAS, pl. 17; 

svētdienās un svētku 
dienās pl. 13: 

prāvests satiekams 
darbdienās no 16-18, 
svētdienās no 12-15. 

15. uz 16. novembra naktī 
(no 21 līdz 6 rītā) notiks 

nakts vigīlijas 
(dievkalpojums).
Sv. Mise -24.00. 

Sestdien, 16.novembrī, 11 
notiks bērnu un jauniešu 
Rožukroņa salidojums.

Jau no septembra sākuma šim lielajam notikumam gatavojās 
pilsētas jauniešu koris Tiāde, kura repertuārā tagad ir plaša
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PAŠVALDĪBA 
SAVU POLICIJU 
NEATDOS

Pilsētas Domes priekšsēdētājs 
Juris Putniņš vajadzības ga
dījumā ir gatavs darīt visu ie
spējamo, lai nepieļautu pašval
dības policijas pāriešanu vie
tējās kārtības (valsts) policijas 
nodaļas pārziņā.

Iekšlietu ministrs Dainis Turlais 
ir ierosinājis un premjers Andris 
Šķēle ir atbalstījis labojumus li
kumā par policiju, kurā paredzēts 
apvienot valsts un pašvaldību 
policijas.

J. Putniņš uzskata, ka gadījumā, 
ja Saeima atbalstīs šo priekšli
kumu, tas pašreizējai pašvaldības 
policijai neradīs nekādas grūtības, 
jo visi 25 policisti ir domes darbi
nieki un viņu ekipējums ir Domes 
īpašums.

“Taču tas būtu neprātīgs lē
mums, jo policisti ir ļoti labi sa
gatavoti. Acīmredzot mums ar 
domes lēmumu pašvaldības poli
cija būs jāpārorganizē par citu dro
šības struktūru. Taču nav svarīgi, 
kāds būs šis militarizētais for
mējums, svarīgi, lai šie cilvēki tur
pinātu sadarboties ar valsts poli
ciju, kā līdz šim,” sacīja J. Putniņš.

Arī Salaspils kārtības policijas 
priekšnieks Ainārs Bērcis uzsvēra 
labo valsts un pašvaldības poli
cijas sadarbību: “Pašvaldības po
licisti veic visas patruļdienesta 
funkcijas. Viņi ir pirmie, kas var 
ātri reaģēt un ierasties notikuma 
vietā, jo valsts policijas dežūrdaļā 
ir maz darbinieku. Mums ir izvei
dojusies ļoti laba sadarbība, tāpēc 
nav nekādas dublēšanās. Mēs bez 
pašvaldības policistiem nevarētu 
iztikt.”

Kā ieguvumu no iespējamās 
apvienošanās A. Bērcis minēja to, 
ka tad vadība būtu centralizēta un 
atrastos kompetenta cilvēka pār
ziņā.

Salaspils pašvaldības policijas 
priekšnieks Dzintars Strožs ne
vēlas strādāt iekšlietu ministrijas 
pakļautībā un uzskata, ka vienīgais 
ieguvējs no šādas apvienošanās 
būs valsts policija. “Valsts policijai 
ir problēmas ar kadriem. Mēs 
esam labāk sagatavoti. Kāpēc gan 
iekšlietu ministrijai nepārņemt jau

sagatavotu vienību?” - tā savu 
nostāju skaidro Dz. Strožs.

Viņš uzskata, ka šādas rīcības 
rezultātā pasliktinātos policijas 
darbs, jo diez vai iekšlietu minist- 
rijas aparāts nodrošinātu tādas 
policistu treniņu un prēmēšanas ie
spējas, kādas ir pašlaik, pateicoties 
domes piešķirtajam finansēju
mam.

Zaudētāji būtu arī Salaspils ie
dzīvotāji, jo kārtības policijai pri
mārie būtu valsts darbi, nevis do
mes lēmumi. “Valsts policijai ir 
ļoti plašs darbības lauks, taču maz 
darbinieku. Tāpēc ir pašvaldības 
policija, kura nodarbojas tikai ar 
operatīvo reaģēšanu Salaspilī,” 
skaidro Strožs. Dzintars Strožs ir 
ļoti pozitīvi noskaņots attiecībā uz 
savu pašreizējo darbu: “Man ļoti 
patīk mans darbs, un man rūp kār
tība pilsētā.”

Pašvaldības policisti no 1. 
oktobra līdz 1. novembrim aiz
turēja un policijas nodaļā nogā
dāja 94 aizturētos:

uz aizdomu pamata par krimi
nālnoziegumu izdarīšanu - 6; 

pēc APK 167 panta - 9; 
pēc APK 171 panta - 62; 
par CSN neievērošanu - 1; 
personības noskaidrošanai -16.

Pašvaldības policisti no 1. 
janvāra līdz 1. oktobrim aiztu
rēja un Salasapils policijas no
daļā nogādāja 687 aizturētos:

par sīko huligānismu - 78; 
pēc APK 171 p . -458; 
par CSN pārkāpšanu - 26; 
personības noskaidrošanai - 48; 
nepilngadīgos likumpārkāpējus 

- 15;
meklēšanā esošos - 1; 
uz aizdomu pamata par krimi

nālnoziegumu izdarīšanu - 60.

Pašvaldības policija apsargā 
17 objektus.

Pašvaldības policija sastādī
jusi 30 pārbaudes aktus.

Ir atrastas 4 nozagtas auto
mašīnas. □

Jānis VANAGS

Vsevolods Kasjanovs, strādā 
Doles salas rūpnīcā:

- Laikam pēc palīdzības es do
tos pie tiem, kas atrodas tuvāk 
manai mājai. Tieši pretim manai 
mājai ir policija, es gan neesmu 
informēts, kāda.

Sarmīte, bezdarbniece:
- Es neuzticos ne Valsts, ne 

pašvaldību policijai. Kā es varu 
uzticēties, ja policijas priekšnieks 
nosit cilvēku?!

Kārlis, mācās 4.b klasē:
- Pašvaldības policija izmek

lējot labāk, bet arī Valsts policija ir 
diezgan laba.

Pensionāre, kura tik ļoti stei
dzās, ka nevarēja nosaukt ne sa
vu vārdu, ne nofotografēties:

- Abas strādā labi... Es nemaz 
nezināju, ka ir divas! Mans kai
miņš ir policists, es ietu pie viņa!

VESELĪBAS APRŪPE

Netiek izmantota bezmaksas iespēja 
potēties pret difteriju

15. un 16. oktobrī Salaspils 
poliklīnikas un Sarkanā krusta 
rīkoto bezmaksas pretdifterijas 
akciju izmantojuši 212 cilvēki, 
kas, pēc poliklīnikas galvenās 
ārstes Gundegas Āvas domām, 
ir ārkārtīgi maz.

SV jau rakstīja, ka turpat vai 
trešdaļa no visiem 34 Latvijā pē
dējo divu gadu laikā reģistrētajiem 
difterijas slimniekiem ir tieši Sa
laspils iedzīvotāji. Viens no tiem 
jau ir miris, bet trīs ieguvuši inva

liditāti.
Pēc pēdējiem datiem, līdz 1. ok

tobrim bija potējušies 9,7% no 
visiem Salaspils pieaugušajiem 
iedzīvotājiem, kas ir par 2% vairāk 
nekā pirms diviem mēnešiem. G. 
Āva gan uzskata, ka tas neatspogu
ļo reālo situāciju, jo daudzi iedzī
votāji ir vakcinējušies arī citur, ne 
tikai Salaspils poliklīnikā.

“Cilvēki nesaprot, ka tā ir vienī
gā bezmaksas pote, viņi vēl dzīvo 
sociālismā, kad par katra veselību

rūpējās ārsti,” sacīja G. Āva.
Visiem akcijas dalībniekiem 

bija sagādāta iespēja paēst Ls 0,50 
vērtās pusdienas domes ēdnīcā 
Skolas ielā 7 un saņemt second 
hand džemperi.

Nākamā akcija ieplānota 4. de
cembri. Pirmās akcijas apmek
lētāji tad varēs saņemt arī otro 
pretdifterijas poti. O

Jānis VANAGS

Kam jus uzticaties vairak - 
pašvaldības vai Valsts policijai?

Daimārs Škutāns, juridiskās 
fakultātes students:

- Valsts policijai, jo pašvaldības 
policijai ir ierobežots darbības 
lauks. Tomēr vajadzības gadījumā 
es ietu pie pašvaldības policijas, jo 
viņi vairāk braukā apkārt un ir pie
ejamāki.

Viktors Veinbergs, pensio
nārs:

- Es noteikti vērstos pie pašval
dības policistiem.Viņi ir aktīvāki. 
Esmu redzējis gadījumus, kad viņi 
ir novērsuši neatļautu automašīnu 
novietošanu.

K/n R īrcivci 15. novembrī pīkst. 19.00 - koncerts TĒVZEMEI.
1. daļa - dzied un dejo k/n mākslinieciskās pašdarbības

kolektīvi. -s
2. daļa - spēlē Ogres pūtēju orķestris HORIZONTS. 

Darbosies kafejnīca.
Ieeja: pieaugušajiem - Ls 0,50;

skolniekiem un pensionāriem - Ls 0,30.

I---------------------------------------------------------------------------- ---- ----------------------------- ■-----------------* -------- 1

| Nacionālais botāniskais dārzs no 20. līdz 22. novembrim rīko ļ 
KRIZANTĒMU izstādi un pārdošanu.
21.11. pīkst. 10.00 - speciālistu tikšanās.

I 22.11. - pārdošana. 1
| Darba laiks 9.00 - 16.00. |
I_____________________________________________ ______________1

ATSKAŅA
MĀRTIŅDIENĀS GADATIRGUS

*
Mārtiņdiena latviešu gads

kārtā iezīmē rudens beigas un 
ziemas sākumu. Tas ir apkūlību 
un lopu kaušanas laiks. Tradi
cionāli Mārtiņdienā tiek rīkoti 
pēdējie lielie rudens gadatirgi.

Arī Salaspils tirgū 10. novembrī 
notika Mārtiņdienas gadatirgus, 
kur bija aicināti visi pirkt un pārdot 
gribētāji. SV gan šķita, ka Mār
tiņdienas gadatirgū tādu bija pa
maz, taču Salaspils tirgus pārvald
nieks Aivars Ābrams apgalvoja, ka 
tas esot normāli, jo Salaspils tirgus 
izbūve vēl nebūt neesot pabeigta, 
nav uzcelta administratīvā ēka, kur 
atrastos arī tirgus laboratorija un 
saldētava. Salaspils tirgus, lai gan 
atrodas pilsētas ģeometriskajā 
centrā, nav tieši saistīts ar pilsētas 
apdzīvotajiem rajoniem. Diemžēl 
naudas trūkuma dēļ neesot vēl 
īstenots arī Lauku ielas izbūves 
projekts, pēc kura realizācijas tā

kļūtu par Salaspils brodveju, un 
tad arī tirgus vairs nebūtu vientuļš 
kuģis. Aivars Ābrams uzskata, ka 
Salaspils tirgū maksa par tirdz
niecības vietu ir pietiekami zema, 
lai pievilinātu tirgotiesgribētājus, 
taču nežēlīgie Ministru kabineta 
noteikumi, kas paģēr kases apa
rātus un nosaka citus ierobežoju
mus, stipri ierobežo mazo tirgu 
iespējas. '

Pārāk neiedziļinoties Mārtiņ
dienas gadatirgus preču klāstā, SV 
tā arī neizdevās atrast nevienu 
Mārtiņdienas zosi vai melno gaili. 
Taču tirgū nejauši sastaptais Knuts 
Skujenieks acīmredzamo faktu 
optimistiski rezumēja: - ”Kādreiz 
mēs iztikām ar baltkrievu un leišu 
audzētajām zosīm. Nu pašiem būs 
jāsāk tās audzēt.” □

Gatis PŪRIŅŠ

Pilsētas dzīvokļu pārvaldes 
parādnieku saraksts uz 30.09.1996.

94. Juško Skolas 7/2-87 572,37
95. Kazakovs Skolas 11/2 -35 568,65
96. Indriksone Enerģētiķu 13-9 567,72
97. Karpenko Enerģētiķu 7-95 566,80
98. Karasjova Maskavas 1-13 565,47
99. Prusaks Maskavas 3-27 562,55
100. Kroļikova Kalnu 7-31 559,74

(turpinājums nākošajā numurā)
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Jānis LIGERS - 
Rīgas rajona Padomes 
deputāts.
Dzimis 1935.gadā, Rīgā. 
Absolvējis LLA 
veterinārijas fakultāti. 
Veterināro zinātņu kandidāts. 
Precējies, ir divas meitas 
un viens dēls.
Salaspilī dzīvo kopš 1946.gada.

-Pastāstiet, lūdzu, kāds ir jūsu 
hobijs?

-Mans hobijs ir neizpētītās 
dabas parādības, kuras šodien 
daudzi piedēvē mistikai vai ma
ģijai. Taču es tās saucu par ne
izpētītām dabas parādībām. Kā 
piemēru es varētu minēt laikmetu 
pirms Lēvenhuka - mikroskopa iz- 
gudrotāja. Līdz tam cilvēki uz
skatīja, ka pastāv tikai tas ko redz 
mūsu acs, ko jū t mūsu oža, ko 
dzird mūsu dzirde, pārējais viss ir 
mistika. Lēvenhuks ar savu mikro
skopu atklāja, ka pastāv mik- 
ropasaule - mikrobi un baktērijas... 
Un izrādās, ka šī mikropasaule ir 
m iljoniem  reižu lielāka nekā 
makropasaule, kurā mēs dzīvo
jam. Vai šodien kāds no zināt
niekiem ir tik drošs, lai varētu 
apgalvot, ka nav vēl kāda trešā 
pasaule? Piemēram, pasaule, kur 
aizceļo mūsu dvēseles, jo mēs taču 
no kaut kurienes nākam, dzīvojam 
tagadnē, un tad kaut kur aizejam... 
Iespējams, ka tā ir šī trešā pasaule, 
kas pastāv mums blakām. Un 
iespējams, ka pagaidām šī pasaule 
nevar uzņemt kontaktus ar mums 
un mēs nevaram uzņemt kontaktus 
ar šo pasauli. Šeit ir interesanti 
Konstantīna Raudives vārdi, ka 
mēs šo pasauli reizēm jūtam sap
ņos un pusnomodā, kad mēs jau 
dzirdam, kas notiek istabā, bet ne
esam vēl pamodušies. Šajā laikā 
mēs bieži saņemam informāciju 
no kaut kurienes, piemēram, kā 
šodien uzvesties, pa kuru ceļu šo
dien neiet... Jo pastāv tā ļaunuma 
bedre, kura gaida savu upuri. Zi
nāmā laikā tā ir gatava, un kas tur 
gadās, tas iekrīt. Labi, ja  cilvēks 
šādu brīdinājumu saņem un sa
prot, no kurienes viņš to ir saņē
mis. Jo informācija mums var nākt 
no labā spēka - Dieva, un no ļaunā 
spēka - Sātana. Un, ja mēs nepro
tam pareizi izšķirt, mēs varam ļoti 
daudz slikta izdarīt gan sev, gan 
līdzcilvēkiem. Nu, piemēram, šķī
vīša dancināšana un garu izsauk
šana. Es uzskatu, ka tā ir nepie
ļaujama lieta. Pie manis savulaik ir 
nākuši ļoti daudzi cilvēki, kas 
studiju gados ir izsaukuši dažādus 
garus, lai tie pastāsta, kā nu viņi 
tur, aizsaulē, jūtas. Un tagad netiek 
vaļā no šiem gariem. Acīmredzot, 
te jau ir runa par poltergeistu, par 
garu - dauzoni, kas seko cilvēkam 
- vienalga, lai kur tas neatrastos un 
lai ko tas nedarītu, - pārvieto da
žādus priekšmetus un baida cil
vēkus. Šādas parādības notiek, un 
pagaidām zinātniska izskaidro
juma tām nav.

- No jūsu teiktā izriet, ka to
mēr pastāv iespēja kontaktēties 
ar šo hipotētisko “trešo pa
sauli”?

- Jā, bet šie kontakti ir intuitīvi 
un spontāni, un mēs tos nevaram 
zinātniski pierādīt un izmērīt. Re

dziet, mūsu civilizācijai ir dots 
prāts - mēs nevadāmies pēc in
tuīcijas. Mums ir kosmosa kuģi, 
elektronika un tamlīdzīgas lietas, 
bet, ja  mēs sāktu analizēt mūsu 
civilizāciju no tā brīža, kad tā pa
rādījās, proti, pēc Atlantīdas bo
jāejas, tad atklātos, ka cilvēka 
prāts vairāk ir ārdījis un postījis 
nekā cēlis un radījis. Jo nokaut ir 
vieglāk nekā radīt. Iepriekšējo 
civilizāciju, Atlantīdu, zinātnieki ir 

| meklējuši dažādās vietās - Vidus

jūrā, Baltijas jūrā, Ziemeļu Ledus 
okeānā. Taču Atlantīdas atliekas 
zinātnieki, konkrēti - Žaks Ivs 
Kusto, ir atraduši visās pasaules 
malās. Tas liek domāt, ka šī ci
vilizācija ir gājusi bojā vienlaicīgi. 
Kāpēc? Jādomā, ka Atlantīdas 
civilizācijai nebija dots prāts, bet 
kaut kas cits - vara un zināšanas 
par dārgakmeņiem. Nav noslē
pums, ka dārgakmeņi, un vispār 
akmeņi, ir zemes nervi, kas izstaro 
ļoti īpatnējas enerģijas, kuras var 
mūsu dzīvi sekmēt, bet var arī 
graut. Un, acīmredzot, šī civili
zācija gāja bojā tāpēc, ka bija 
pārkāpusi atļautā robežu - sāka 
gribēt komandēt to, kas šīs zi
nāšanas bija devis. Šeit ir klasisks 
piemērs no Puškina pasakas par 
Zelta zivtiņu: Zelta zivtiņa vecenei 
var dot visu - jaunu sili, pili un va
ru pār cilvēkiem, bet, līdzko ve
cene grib valdīt pār zivtiņu, tā ziv
tiņa sit ar asti, un vecene atkal ir 
tikai vecene, bet ne vairs zemes 
valdniece. Un ar atlantiem bija tas 
pats - tas, kas viņiem deva, ņēma 
visu, arī viņus pašus. Un es gribu 
teikt, ka mūs gaida tas pats. Mums 
ir dots prāts, un mūs šobrīd novēro 
- ko mēs ar šo prātu darām. Mums 
ir dota Bībele, kurā ir teikts, ko 
mēs drīkstam  un ko mēs 
nekādā ziņā nedrīkstam. Var pie
nākt brīdis, kad atkal būs jābūvē 
Noasa šķirsts, jāņem no katras 
sugas pa indivīdam, lai to sagla
bātu, bet pārējiem būs jāiet bojā, 
lai dotu vietu vitālākai, labākai 
civilizācijai, kas neradītu haosu at

tiecībās ar dabu. Šobrīd šīs har
monijas un līdzsvara nav. Es uz
skatu, ka dabas likumi ir Dieva 
likumi, un pēc tiem dzīvo cilvēki, 
augi un dzīvnieki. Cilvēka likumi 
ir cilvēka radīti, bet diemžēl dau
dzi no tiem, maigi sakot, ir nepār
domāti.

- Atgriezīsimies tomēr pie 
“trešās pasaules”. Kas tā ir?

- Es domāju, ka šīs dienas 
biologi un mediķi jau atzīst, ka cil
vēks nav tikai miesa, ka cilvēkam

ir arī dvēsele. Un, lūk, piemērs: pa
stāv ticējums, ka, ja cilvēks mirst, 
istabā ir jāatver logs, lai cilvēka 
dvēsele varētu aiziet tur, kur tai 
jābūt, lai tā nemaldītos. Vai arī, ja 
cilvēks mirst un mirēja roku pie
liek kādai slimai vietai, šī vieta 
nekad cilvēka mūžā vairs nebūs 
slima... Cilvēks savu enerģiju, arī 
dzīvs būdams, var mērķtiecīgi dot 
caur acīm, ar pirkstu galiem vai 
krūtīm. Ja cilvēks mirst, viņš atdod 
visu savu bioloģisko enerģiju - 
viņš paliek tukšs. Cilvēka biolo
ģisko enerģiju var arī nofotografēt 
ar Kirliāna aparātu. Ir arī ticējums, 
ka sakta vai gredzens, ar kuru kāds 
ir miris, nākošajām paaudzēm nes 
labestību un dod veselību. Saktas 
un gredzeni parasti ir no cēlmetāla, 
un cēlmetāls uzņem enerģiju un 
saglabā tās potenci. Piemēram, 
laulībās, kad jaunais pāris iet pie 
altāra un apmainās ar gredzeniem, 
tas ir mīlestības kalngals. Viņi tos 
gredzenus mij ar maksimālu mī
lestību un labestību. Ne velti ir ti
cējums, ka, ja laulības gredzens 
pazūd, laulība var izjukt...

-Tas, protams, ir interesanti, 
taču pasaule ir liela un ticējumi 
ir dažādi, un bieži vien pretru
nīgi...

- Mēs katrs dzīvojam  savu 
dzīvi, mums katram ir sava mikro
pasaule un sava ticība. Man nācās 
būt Domā un pētīt tur esošās ener
ģijas. Kādreiz baznīcās apglabāja 
cilvēkus, un viņi tika apbedīti ar to 
ticību un rituālu, ar kādu bija dzī
vojuši. Pirms dažiem gadiem Do

ma baznīcas Krusta ejā notika rak
šanas darbi, un viss pagalms bija 
pilns ar cilvēku kaulu maisiem, 
kurus pēc tam aiveda kaut kur iz
gāzt. Tur valdīja haoss! Tur nekad 
vairs nebūs miera... Turpinot par 
tradīcijām, ir jāsaka, ka cilvēkiem 
nevar uzspiest svešas ieražas. Pie
mēram, Āfrikā, ja burvis pasaka 
kādam no savas cilts - tu rītdien 
mirsi, visticamāk, ka šis cilvēks 
tiešām tajā dienā nomirs, bet, ja 
Āfrikas burvis to pateiks kādam no

mums, es domāju, ka mēs jutīsim 
tikai nelielu diskomfortu. Jo te ļoti 
svarīga ir ticība.

- Kā radās jūsu interese par 
šīm problēmām?

- Tā sākās ar interesi par zemes 
aktīvajām zonām - āderēm. 1957. 
gada vasarā mēs pārcēlāmies uz 
jaunu māju, tepat Salaspilī. Pirma
jā naktī atklājās, ka es nevaru tur 
mierīgi gulēt. Nākamajā svētdienā 
atbrauca mūsu ģimenes draugs, 
toreizējais Lauksaimniecības aka
dēmijas rektors, profesors Ozols, 
un teica, ka viņam esot pazīstams 
tāds Krūze, kas pirms kara Latvijā 
esot bijis oficiālais ūdens uzrā
dītājs. Nākamajā svētdienā atbrau
ca Krūze, izstaigāja visu māju un 
parādīja āderu vietas. Un atklājās, 
ka es esmu gulējis uz riktīgas āde
res. Es toreiz biju kārtīgs padomju 
students un iebildu viņam, ka 
marksisma-ļeņinisma filozofijā 
nav pieminēts nekāds zemes staro
jums, ko mēs neredzam, bet varam 
uztvert ar rīkstīti. Viņš tad man 
vaicāja, kāpēc es ar viņu strīdoties, 
ja pats šīs āderes varot noteikt? Tā 
es sāku pētīt šīs lietas. Beidzu aka
dēmiju, sāku strādāt, un šajā laikā 
savācu milzīgu statistisko materiā
lu par dzīvnieku un cilvēku slimī
bām, kas ir saistītas ar āderēm. Un 
es gribētu atgādināt cilvēkiem, kas 
tagad atgūst savus lauku īpašu
mus, kur bieži vien nav palikušas 
ne dzīvojamās, ne saimniecības 
ēkas, - pirms aicināt arhitektus un 
celtniekus, noteikti vajadzētu pār
baudīt vietu, kur tiks būvēta māja

vai kūts. Vēl gribētu pateikt, ka 
katrai horoskopa zīmei ir savi augi 
un akmeņi, bet katram cilvēkam ir 
tikai viens akmens un viens augs, 
kas dod enerģiju. Savā laikā es arī 
ļoti daudz pētīju cilvēku savstarpē
jo enerģētisko sadarbību - tā sau
camās šķirtās ģimenes. Toreiz vēl 
bija dzīvs docents Valentīns Bū- 
meisters, un mēs kopā izpētījām 
vairāk nekā 400 šādas ģimenes. 
Mēs ņēmām tikai dzimšanas vietu 
un dzimšanas datumus, lai no
skaidrotu horoskopa zīmi. Un at
klājās, ka visas šīs laulības ir no
slēgtas starp nesaderīgām zīmēm. 
Ja mēs stādāmies priekšā Zodiaka 
pulksteni un iezīm ējam  tajā 
vienādmalu trijstūri, tad zīmes, ku
ras skar šī trijstūra virsotnes, ir 
brīnišķīgi saderīgas. Un pārējās 
zīmes ar šīm zīmēm būs enerģē
tiski nesaderīgas.

- No jūsu teiktā izriet, ka visu 
mūsu dzīvi lielā mērā ietekmē 
enerģija. Vai mūsu dzīvi ietekmē 
arī radio, televizors vai kafijas 
dzirnaviņas?9

- Jā! Savulaik Rīgas rajonā 
atradās vieni no spēcīgākajiem 
radariem Latvijas teritorijā. Ra
dara enerģiju sauc par “balto nā
vi”, jo tā ir līdzīga radioaktivitātei 
un atstāj iespaidu arī uz ģenētisko 
kodu. Tāpat kaitīgi ir arī augst
sprieguma elektrolīniju magnē
tiskie viļņi. Mediķiem ir teiciens: 
50 hercu sindroms. Tas ir tad, kad 
cilvēks ir ietīts elektromagnē
tiskajā tīklā. Kad ieslēdzat elekt
rību, jūs nonākat elektriskajā būrī. 
Jūsu organisms vēl neiet bojā, jūs 
nesēžat uz elektriskā krēsla, bet 
jūsu organismu ietekmē šis elekt
romagnētiskais starojums. Vai 
man vajadzētu ieteikt likvidēt 
elektrību, noraut vadus un sēdēt 
skalu gaismā? Protams, nē! Bet 
mums nevajadzētu pārspīlēt.

- Kāds ir jūsu pasaules uz
skats?

- Kā jau teicu, mēs no kaut ku
rienes nākam un kaut kur aizejam, 
un es domāju, ka cilvēks nes sevī 
informāciju gan no iepriekšējās 
esības, gan informāciju par to 
esību, kurā mēs būsim. Man tā ir 
bērnu spēle - pateikt cilvēkam, kas 
ar viņu ir bijis līdz tam laikam, kad 
es viņu ieraugu, un kas būs līdz 
viņa nāves brīdim; un arī to, cik 
ilgi šis cilvēks dzīvos un kādos 
apstākļos viņš aizies citā esības 
pakāpē. Ja runājam par to, vai 
cilvēkam vajadzētu zināt savu 
nāves brīdi, tad, manuprāt, ne
vajadzētu. Latviešiem ir tāda pa
saka par cilvēkiem, kas ir zinājuši 
savu mirstamo stundu. Tad Dievs 
ir novērojis, kā viņi dzīvo, un iz
rādījās, ka, tuvojoties mirstamajai 
stundai, sētas paliek neapkoptas 
un lopi nebaroti. Vārdu sakot, 
nekas vairs netiek darīts. Un tad 
Dievs cilvēkiem šīs zināšanas 
atņēmis...

- Vai jūs ticat arī Dievam?
- Jā. Man savulaik ir vaicāts, vai 

āderes iedarbojas uz cilvēku, ja 
viņš tām netic? Es varu jautāt: vai 
Dieva esamība ir atkarīga no mūsu 
ticības? Protams nē! Dievs ir un 
cilvēkam Viņš ir jājūt ar sirdi! □

Gatis PŪRIŅŠ

DOMA VAR RADĪT, 
DOMA VAR GRAUT...
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Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas nodaļas;
□  veterinārārsta, apsēklotāja;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,

zvaniet: 40001 vai 40003!

P I L S Ē T A S  Z I NĀS
P A G A J U S A J A  N E D E L A

4.-11. novemhris
Poliklīnikas traumpunktā ap

kalpoti 8 cilvēki ar sadzīves trau
mām.

Ātrā palīdzība traumu gadī
jumos izbraukusi 5 reizes. Po
licijas dežūrdaļā nogādāti 35 
cilvēki, no tiem 29 - alkohola rei
bumā.

4. novembrī, 19.40
Valsts Bērnu Klīniskajā slim

nīcā no policijas dežūrdaļas no
gādāts ar alkoholu saindējies pus
audzis Ingars K. (1981).

4. novembrī, 22.00
Nikolajs V. no Skolas ielas 13 

alkohola reibumā sašāvis dzī
vokļa durvis. Līdz apstākļu no
skaidrošanai atsavināta viņam 
piederošā gāzes pistole.

7. novembri
Jānim N. no dārza mājiņas 

Upeslīčos nozagti 10 metri linoleja 
un tualetes poda skalojamā kaste. 
Materiālie zaudējumi tiek pre
cizēti.

7. novembrī, 3.00
Vadot automašīnu dzērumā, 

kokā ietriecies 25 gadus vecais 
Helmuts. Viņš smagā stāvoklī ie-

Licencēta firma LORA 
pērk un pārdod 
privatizācijas 
sertifikātus.

Adrese: Salaspilī, Skolas 
ielā 5 (telegrāfa telpās). 

Tālr. 47476.

K/n Enerģētiķis piedāvā:
- angļu vai, kursus bērniem. 

Nodarbības notiek otrdienās 
un ceturtdienās, 18.00,
vad. Elīna Kairiša;

- karatē bērniem no 8.g.v. 
Nodarbības notiek pirmdienās, 
trešdienās, piektdienās, 10.00 
un otrdienās, ceturtdienās, 
sestdienās, 20.00.

23.NOVEMBRĪ. NO 22-3 
DOMES KAFEJNĪCĀ 

DISKOTĒKA! 
IEEJA NO 25 GADU 

VECUMA.

vietots PStradiņa Valsts klīniskajā 
slimnīcā.

9. novembrī, 4.50
Narkoloģiskajā slimnīcā ar pār

grieztām vēnām nogādāts Valērijs O. 
no Enerģētiķu ielas 1.

10. novembrī, 13.00
Iepērkoties Sporta manēžā, 

Žannai Ž. no neaizslēgtas automa
šīnas nozagta automašīnas teh
niskā pase, autovadītāja apliecība 
un PSRS pase.

10. novembrī, 13.00
Artis F. (1966) no Skolas ielas 

7/3 piekāvis savu sievu un 6 gadus 
veco dēlu. Cietusī ar smadzeņu 
satricinājumu ievietota slimnīcā. 
Tiek lemts par krimināllietas ie
rosināšanu.

Naktī uz 11. novembri
No Neorganiskās ķīmijas ins

titūta noliktavas Miera ielā nozag
tas alumīnija plāksnes un caurules. 
Zaudējumi tiek precizēti.

Pēc palīdzības dienesta, 
pašvaldības un valsts policijas, 

poliklīnikas NMP 
nodaļas materiāliem 

sagatavojis Jānis VANAGS

Skursteņslauķa pakalpojumi
piesakāmi pa tālr. 43427 no 8- 
10 rītā un vakaros, vai pārējā 
diennakts laikā palīdzības 
dienestā pa tālr. 40001, 40003.

S L U D I N Ā J U M I
PĀRDOD

«** Steidzami! Dzelzsbetona sijas 
6x30x30 - 22 gab. Lēti.
Tālr. 44229 no 10-12, darbdienās.

Matu griešanas mašīnu ie
pakojumā (Vācija) par Ls 22; 
sēdekļu pārvalkus un gumijas 
paklājiņus 2101, 21011 Žiguļiem 
- lietotus, par Ls 10.

Kravu frontālo pacēlāju (3,05 
m), agregatējas uz MTZ-80 vai 
XTZ-40. Tālr. 41461, vakaros.

*** 3-istabu dzīvokli Šķirotavā (2. 
stāvs piecstāvu mājā, 60 m 2, 
balkons, Lattelekom , Bultcom). 
Labs apzaļumots rajons, blakus 
skola un bērnudārzs.
Tālr. 1-7188576, zvanīt pēc 19.

■** Sienas skapīti ar stikla durvīm, 
galda svarus. Tālr. 42960.

Zīdaiņu svarus, lietotus, labā 
tehniskā stāvoklī. Lēti.
Tālr. 44110, pēc 18.

PĒRK______________
1-istabas dzīvokli Salaspilī (var 

būt ar daļējām ērtībām).
Tālr. 7-217622, no 19 līdz 24.

1-istabas dzīvokli Salaspilī. 
Tālr. 46651, pēc 20.

MAINA_____________

4-istabu dzīvokli (3 .stāvā, 
57,90 m2. Salaspilī) pret 2 vai 1,5- 
istabu dzīvokli, vēlams - Salaspilī. 
1. stāvu nepiedāvāt. Tālr. 46705.

*** 4-istabu dzīvokli pret 3-istabu 
vai pret 2- un 1-istabas, vai pret 3- 
un 1-istabas dzīvokļiem. Izskatīšu 
visus variantus. Tālr. 42845.

*5* 4-istabu un 1-istabas dzīvokli 
pret 3- un 2-istabu dzīvokli. 
Izskatīšu visus variantus.
Tālr. 42845.

1,5'-istabu dzīvokli Salaspilī un 
2-istabu dzīvokli Rīgā pret 4- 
istabu dzīvokli Salaspilī.
Tālr. 47730.

2-istabu dzīvokli (3.stāvs piec
stāvu mājā, balkons) pret 1-ista
bas. Var būt bez ērtībām.
Tālr. 40136.

*** 2 blakus esošas istabas (katra ar 
sanitāro mezglu un koridoru 18 
m2) bijušajā ZA kopmītnes mājā 
Miera ielā pret lielākas platības 
dzīvokli, vēlams Rīgā, ar piemak
su.
Tālr. 963032, pēc 19, Jānim.

MEKLE DARBU
Aukle; jums piemērotā laikā 

varu sagatavot sākumskolai vai 
palīdzēt mācībās. Tālr. 41379.

Veicu apmetēja, galdnieka, 
elektrometinātāja, elektriķa dar
bus, varu palīdzēt lauku saimnie
cībā. Tālr. 40954.

«* Augstas kvalifikācijas amat
nieks izpildīs jebkurus amatnie
cības darbus: izgatavošu un uzstā
dīšu mēbeles, iekšējās un ārdurvis, 
iestiklošu lodžijas.
Tālr. 47980, pēc 20, Vladimiram.

PIEDĀVĀ DARBU
Latvijas nacionālais botāniskais 

dārzs - inženierim. Pieteikties pa 
tālr. 45440, 44735.

DAŽĀDI___________

»  Veic dīzeļmotoru sūkņu re
gulēšanu un remontu.
Tālr. 41461, vakaros.

APSVEIKUMS

Mīļais Sašenka! Mes - mamma 
Ira, vecmamma Anna un krust
māte Svēta mīļi un sirsnīgi svei
cam Tevi svētkos. Novēlam, lai 
piepildās visas Tavas vēlēšanās!

RĪGAS
komerc
BANKA

SALASPILS FILIĀLE
Rīgas ielā 30, 
tālruņi: 43702, 43703.
Norēķinu grupas:
Salaspilī - 

Rīgas ielā 1,
Enerģētiķu ielā 9,
Skolas ielā 9 (veikalā Daugava); 

Ulbrokā - Institūta ielā 17;
Ikšķilē - Dainu ielā 1a;
Rīgā - Lubānas ielā 82.

Valūtas maiņa:
izdevīgs kurss; * J-,

«š” bojātu banknošu apmaiņa 
nominālu maiņa; 
banknošu pārbaude; ,

pastāvīgiem klientiem, 

lielākām summām,1::

=» pasūtot iepriekš, - 
vēl izdevīgāks kurss!

Konvertējam Jūsu naudu un veicam pārskaitījumus, 
t.sk. uz ārzemēm, jebkurā valūtā.

A p m a iņ a s

d r o š īb a ,

p ā r b a u d īta

n a u d a .

Izgriez un atsuti! ] bezmaksas privatsludinajums
P Ā R D O D  P Ē R K  M A I N A  ĪR Ē IZ ĪR Ē M E K L Ē  D A R B U  P I E D Ā V Ā  D A R B U ļ  I E P A Z Ī Š A N Ā S  ļ D A Ž Ā D l ļ  V A J A D Z ĪG O  P A S V ĪT R O T !

Bez maksas tiek publicēti visi privātpersonu 
nekomerciālie sludinājumi, kas rakstīti uz "SV" 
publicētajām veidlapām. Uz vienas veidlapas 
rakstiet tikai viena veida sludinājumu!

Sludinājumus var iesniegt personiski vai 
arī nosūtīt tos redakcijai pēc adreses: 
nedēlraksts "Salaspils Vēstis",
Līvzemes ielā 8. p.n. Salaspils-1. 
LV-2169.

© "Salaspils Vēstis"
Izdevējs - Salaspils pilsētas 
ar lauku teritoriju dome. 
Reģistrācijas apliecība nr. 1922.

redaktore - Inga Reča 
korespondenti - Gatis Pūriņš,

Jānis Vanags
korektore un literārā redaktore - 
Nīna Leimane 
maketētājs - Atis Skulme

Redakcijas adrese: Līvzemes iela 8, 
p.n. Salaspils-1, LV-2169,

tālruņi-43159, 43140.
Iznāk kopš 1996. gada 17. maija. 
Datorsalikums. Ofsetiespiedums.

Iespiests Salaspilī,
SIA "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni:
latviešu izdevumam - 1000 eks., 
krievu izdevumam - 700 eks. 
Pārpublicēšanas un citēšanas 
gadījumā atsauce uz "Salaspils 
Vēstīm" obligāta.
Sludinājumus un reklāmu pieņem

redakcijā - Līvzemes ielā 8 
(Salaspils domes ēkā). 
Manuskripti iesniedzami divos 
eksemplāros mašīnrakstā.
Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
atbild to autori, sludinājumos - to 
iesniedzēji.


